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Inleiding	
 
De	kascommissie	Buurtstroom	voor	het	boekjaar	2024	bestaat	uit	Sander	Ekstijn	en	Willem	
Eijdems.	
	
Op	13	mei	heeft	de	kascommissie	digitaal	overleg	gevoerd	met	de	penningmeester	Peter	van	
Herrewegen	de	(vertrekkend)	boekhouder	Karen	Pleit,	de	(nieuwe)	boekhouder	Jan	Steenis,	en	
aspirant	lid	van	de	kascommissie	Margreet	te	Wierik.	Leo	Dijkema	was	op	de	achtergrond	nog	
betrokken.	
	
Als	voorbereiding	op	deze	bijeenkomst	heeft	de	kascommissie	de	essentiële	delen	van	de	
jaarstukken	ontvangen	en	gecontroleerd.	Tijdens	het	overleg	heeft	de	kascommissie	toelichting	
gevraagd	en	gekregen	op	de	belangrijkste	elementen	uit	de	jaarstukken.	
		
Tevens	zijn	de	afschriften	gecontroleerd	van	de	Triodos	en	RABO	bank	op	31-12-2024.		
	

Taakopvatting	
	
De	commissie	heeft	zichzelf	ten	doel	gesteld	de	volgende	punten	te	onderzoeken/controleren:		
	
1.	Financieel	verslag	correct,	volledig,	actueel,	waarderingsgrondslag		
2.	Financieel	verslag	toereikend,	niet	te	veel,	niet	te	weinig,	toegankelijk		
3.	Risico’s	voor	de	coöperatie		
4.	Vergelijk	met	vorig	jaar,	zijn	de	aanbevelingen	van	vorig	jaar	opgevolgd		
5.	Is	er	sprake	van	een	gezonde	onderneming		
6.	Naleving	wettelijke	en	andere	bepalingen		
	

Verslag	commissie	
	
AD	1.	Financieel	verslag	correct,	volledig,	actueel		
	
De	Kas	Commissie	heeft	duidelijke	antwoorden	en	toelichtingen	gekregen	op	alle	vragen.		
De	bedragen	betreffende	de	start	reserve	van	PAX,	de	kosten	coöperatie	breed,	de	(sterk	
verminderde)	opbrengst	van	de	centrales,	nog	te	betalen	kosten	draaiende	centrales	e.a.	zijn	
duidelijk	verklaard.	
	
Bij	de	controles	van	de	jaarstukken	constateerde	de	kascommissie	enkele	kleine	
onvolkomenheden,	die	zijn	gecorrigeerd.	Verder	zag	de	boekhouding	er	weer	keurig	uit.	
			
Een	steekproef	van	de	bankafschriften	(Triodos	en	RABO	bank)	heeft	geen	onvolkomenheden	
opgeleverd.	
	
AD	2.	Financieel	verslag	toereikend		
	
Het	financieel	verslag	ziet	er	verzorgd	en	overzichtelijk	uit.		
Evenzo	de	overzichten	per	paneel	per	centrale	en	de	prognose	voor	2025.	
	
Wat	betreft	de	timing:	We	ontvingen	de	jaarstukken	pas	vier	dagen	voor	de	1e	meeting	hetgeen	
erg	krap	is	omdat	we	ons	weer	moeten	‘inwerken’	en	schriftelijke	vragen	opstellen.	Het	is	onze	
wens	dat	dit	volgend	jaar	wat	duidelijker	wordt	afgestemd.					
	
	



AD	3.	Risico’s	voor	de	coöperatie		
	
A.	Wat	betreft	de	begroting	coöperatie-breed	voor	2024		
De	begroting	wat	betreft	inkomsten	komt	redelijk	overeen	met	de	realisatie.		
Wat	betreft	inschatting	van	de	kosten	was	al	rekening	was	gehouden	met	de	stijgende	prijzen	van	
verzekeringen	en	de	Scope-12	onderzoeken.	De	kosten	vallen	redelijk	gunstig	uit.	
 
B.	Wat	betreft	de	prognose	coöperatie-breed	voor	2025		
De	inschatting	is	dat	de	opbrengsten	iets	zullen	stijgen	en	de	kosten	licht	zullen	dalen.		
Dat	lijkt	ons	een	realistische	inschatting.	De	situatie	coöperatie-breed	lijkt	stabiel.	
	
C.	Wat	betreft	de	kosten	van	de	draaiende	centrales	
De	kosten	zijn	gestegen	van	2023	naar	2024	met	name	door	de	post	“overige	eenmalige	kosten”	
die	te	maken	heeft	met	een	investering	in	PAX.	
	
D.	Wat	betreft	de	opbrengsten	van	de	draaiende	centrales	
De	opbrengsten	uit	stroomlevering	waren	de	laatste	jaren	aan	de	hoge	kant	vergeleken	met	de	
jaren	2017	t/m	2021.	Maar	in	2024	zien	we	een	erg	sterke	daling.		
De	opbrengsten	van	de	centrales	zijn	flink	gezakt	van	2023	naar	2024	(voelde	best	zorgelijk).	
	
Daarvoor	zijn	drie	redenen:	
*	De	vergoeding	door	OM	is	gezakt	van	10	cent/kWh	in	2023	naar	5	cent	in	2024	
*	Er	waren	+/-	10%	minder	zonne-uren	en	we	produceerden	dus	minder	stroom.	
			De	centrale	Zuilen	ligt	een	tijdje	stil	(ivm	nieuwbouw).	
*	OM	heeft	in	2023	teveel	voorschot	uitgekeerd.	Dat	moest	in	2024	worden	terugbetaald.	
	
Omdat	de	opbrengst	en	de	kosten	van	de	centrales	in	2024	bijna	gelijk	waren	is	er	nauwelijks	
toegevoegd	aan	de	reserves	(nog	uit	te	keren	bedragen	aan	de	leden).	Dat	is	ook	te	zien	op	de	
individuele	overzichten	van	de	centrales	waarbij	de	“terugverdien	tijd”	bij	bijvoorbeeld	
Griftkwartier-1	gelijk	is	gebleven	en	de	reserve	per	paneel	met	slechts	1	euro	is	gestegen.		
	
E.	Prognose	wat	betreft	de	opbrengsten	van	de	draaiende	PCR	centrales	
De	opbrengst	bestaat	uit	1)	een	bijdrage	aan	ledenfees	die	ongeveer	gelijk	zal	blijven	en	2)	de	
opbrengst	uit	stroomverkoop.	Die	is	sterk	afhankelijk	is	van	de	energieprijs	en	we	weten	niet	hoe	
die	zich	in	2025	ontwikkelt.	Onze	inschatting	is	wel	dat	het	vooruitzicht	is	dat	leden	hun	panelen	
binnen	de	geplande	tijd	gaan	terugverdienen	wat	moet	worden	bijgesteld.	
	
F.	Prognose	wat	betreft	de	nieuwe	centrales	(PAX	en	De	Bron)		
Bij	de	nieuwe	centrales	geldt	de	SCE	regeling	en	ontvangt	Buurtstroom	naast	energieopbrengst	
tevens	een	subsidie.	Peter	merkt	op:	“De	reserves	nemen	bij	SCE	regeling	sneller	toe	in	
vergelijking	met	PCR	regeling”.	Dat	is	dus	gunstig.	
	
	
AD	4.	Aanbevelingen	vorige	jaren		
	
A.	Een	aanbeveling	uit	voorgaande	jaren	was:	“houdt	de	overschrijding	van	het	Deposito	
garantiestelsel	van	€	100.000	in	de	gaten”.	Het	saldo	op	de	Triodos	Bank	bedroeg	op	31-12-2024		
€	91.929.	Er	is	dit	jaar	geen	sprake	van	overschrijding.	
	
B.	Onze	aanbeveling	vorig	jaar	was	het	openen	van	een	spaarrekening	ivm	aanvullende	rente	
inkomsten	die	op	een	betaalrekening	niet	zitten.	Dat	is	afgelopen	jaar	nog	niet	gelukt.	
	



AD	5.	Is	er	sprake	van	een	gezonde	onderneming		
	
Gezien	de	jaarcijfers,	de	ontwikkeling	van	de	energieprijzen,	wetgeving	en	de	risico’s	voor	zover	
we	die	kunnen	inschatten	kan	de	coöperatie	op	korte	en	langere	termijn	aan	haar	verplichtingen	
voldoen	en	is	financieel	gezond.	De	energiemarkt	was	in	2024	niet	gunstig	en	de	geplande	tijd	
waarbinnen	leden	hun	panelen	gaan	terugverdienen	moet	wellicht	wat	worden	bijgesteld.	
	
	
AD	6.	Naleving	wettelijke	en	andere	bepalingen		
	
We	hebben	hierin	geen	afwijkingen	vastgesteld.	
	

Conclusies/Aanbevelingen	
	
De	conclusie	van	de	kascommissie	is	dat	de	boekhouding	er	keurig	uitziet	en	complimenten	
verdient!	

	
De	commissie	beveelt	aan:		
	
A.	Houdt	de	overschrijding	van	het	Deposito	garantiestelsel	bij	de	Triodos	Bank	in	de	gaten.		
	
B.	Gezien	de	rentestand	is	het	verstandig	een	spaarrekening	te	openen	en	daar	een	deel	van	ons	
geld	op	te	zetten.	Deze	aanbeveling	uit	vorige	jaren	blijft	gehandhaafd.	
	
C.	Gaarne	ontvangen	we	de	jaarstukken	komend	jaar	wat	ruimer	voor	het	digitale	overleg.	
	
	
Utrecht,	3	juni	2025		
	
Sander	Ekstijn						Willem	Eijdems	


